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Napirendi pontok: 

 

1. Egyeztetés a nemzetközi hallgatók kollégiumi felvételijéről  

2. Aktualitások  

3. Egyebek 

 

Az elnök, Domboróczky Balázs az ülést 18 óra 00 perckor megnyitja. 

 

1. Egyeztetés a nemzetközi hallgatók kollégiumi felvételijéről  

 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy az előző Elnökségi ülésen beszéltek a nemzetközi 

hallgatók kollégiumi felvételéről, és erre az ülésre dr. Babos János ELTE Szolgáltatási Igazgatót 

meghívta, hogy még többet megtudjanak erről a kérdésről és további információt szerezzenek a 

Szolgáltatási Igazgatóság munkájáról.  

dr. Babos János kérdést tesz fel, hogy hallottak-e már a Szolgáltatási Igazgatóságról. Elmondja, 

hogy 5 főbb területe van, a legnagyobb terület a Kollégiumi Központ, ezenkívül ide tartozik még 

a Quaestura, SHÜTI, Alumni Központ és a Karrierközpont is. 

Az Igazgatóság fő feladata a hallgatói és munkatársi szolgáltatások koordinálása, összefogása és 

bővítése. 2 évvel ezelőtt az akkori EHÖK-kel Szolgáltatásfejlesztési munkacsoportokat is 

elindítottak, Domboróczky Balázs is a múlt ciklusban részt vett ebben, komoly szerepet játszott , 

és szeretné, hogyha ezt a munkát tudnák tovább vinni. Amivel gyakran szokott fordulni a Hallgatói 

Önkormányzathoz, az a kollégiumi kérdés, ezen ügy megvitatásáért jött ma is és az 

együttműködésben bízik.  A budapesti kollégiumi férőhelyeik több mint a 10 százalékát 

nemzetközi hallgatók foglalják el. Így ezt két irányból tudják megközelíteni, az egyik a 

szabályzatokban, a kollégiumi felvétel rendje HKR-ben. A másik pedig, hogy az utóbbi 4-5 évben 

dinamikusan emelkedik a nemzetközi hallgatók száma, régen néhány tucat, majd ez elkezdett 

emelkedni és ma már 500 férőhelyet biztosítanak Budapesten. Ahogy emelkedett a nemzetközi 

hallgatók száma úgy igyekeztek a férőhelyek számát növelni, de véges a kapacitás és nem tudnak 

mindenkit felvenni. Emiatt priorizálni kellett, ezt egyetemvezetőkkel kidolgozták és elfogadták. 

Az ösztöndíj szerint alakult a sorrend, bilaterális és egyéb államközi megegyezéssel rendelkező 

hallgatók, az elsős Stipendium Hungaricum hallgatók, majd felsőbb éves Stipendium Hungaricum 

hallgatók és végül az Erasmus hallgatók. Ez a felvételi sorend működött, de az idén jött egy 

nemzetközi hallgató, aki jelentkezett egy kollégiumba és fel is vették, viszont nem abba, ahova 
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jelentkezett, hanem egy másikba. Ezt a hallgató nem fogadta el és panaszt tett a kollégáknál majd 

nála. Emiatt néztek rá a szabályokra majd a prioritási sorrendre is. Úgy látják, hogy a prioritási 

sorrend megállja a helyét, viszont nincs összhangban a HKR-el mert ennek alapján minden 

külföldi hallgatót bele kellene vinni egy olyan pontozási rendszerbe, ahol a magyar hallgatók is 

benne vannak. Viszont ez nem lehetséges mert például a kereset igazolást viszonylag nehéz 

bekérni majd ennek a validitásának ellenőrzése is nehéz lenne. Emiatt, hogy támadhatatlanok 

legyenek a meglévő szabályokon kell módosítani, a HKR módosítás minden félévben egyszer van 

és emiatt gondolták, hogy gyorsan meglehet változtatni. Belátta, hogy ezzel többet kell 

foglalkozni, mert ehhez az kell, hogy átlátható legyen az egész. Most azért van itt, hogy ebben a 

véleményét, segítségét és támogatását kérje az Elnökségnek, gondolkodás indítónak szánja ezt a 

megbeszélést. Alapvetően már foglalkoztak ezzel a munkatársai és egy tervezetet raktak össze, 

amit Domboróczky Balázsnak átküld, nézzék át és utána beszéljenek erről. Az elképzelés, hogy 

már a létező kollégiumi szabályzatot egészítenék ki, lenne egy harmadik része, ami a nemzetközi 

hallgatókra vonatkozna ez inkább elvi iránymutatásokat tartalmazna, mert nem tudnak olyan 

szabályokat leírni, mint a magyar hallgatóknál.  

Domboróczky Balázs elmondja, hogy ezt az utolsó gondolatot tudja támogatni, hogy a már 

meglévő szabályzatot kiegészítsék. Esetleg lehetnének rendszeres megbeszélések is, hogy együtt 

kidolgozzák ezt. 

Juhász Enikő elmondja, a KolHÖK támogatja mindenképpen, valamint vannak már most ülések, 

hogy hogyan lehetne változtatni a meglévő felvételi rendszeren, hiszen nagyon sok hibaforrás van. 

dr. Babos János elmondja, hogy nyitottak erre az együttműködésre, mert 2016-ban dolgozták ki, 

ami már régen volt, emiatt elő kellene venni és megvizsgálni. Évek óta folyik egy olyan vita is, 

hogy a kollégiumi felvételi szabályzat szociális részét összehangolják a szociális ösztöndíjakkal 

és itt is nyitott az együttműködésre. 

Nagy Anna Dorottya elmondja, hogy egyértelműen támogatják ők is, de egyszerűbb lenne, ha 

lenne egy dokumentum, anyag, amiben le vannak írva ezek. 

dr. Babos János elmondja, hogy igen továbbítja január végéig, egy olyan állapotot szeretnének, 

hogy OHÜB elé terjeszthessék. Ami kritikus része, az egyik, hogy rugalmasságot fent kell tartani 

mert szokott lenni olyan, hogy különböző elhelyezési ügyeket kötelesek teljesíteni, diplomáciai 

okokból például kínai hallgatók is fognak érkezni és nekik is muszáj elhelyezést biztosítaniuk 3 

hétre. Esélyegyenlőség a másik, az elhelyezés csúcsán azok a hallgatók, akik valamilyen 

szempontból fogyatékossággal rendelkeznek, viszont az ő esetükben sem abban a kollégiumban 

tudják elhelyezni, ahova szeretné. Például mozgássérült hallgató a Kőrösi Csoma Sándor 
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Kollégiumba szeretne lakni, ami akadálymentesített, de ott van a felüljáró, ami nem az ezért oda 

nem tudják elhelyezni. Ott vannak egy személyes szobák, szóval oda olyan hallgatókat lehet, 

akiknek szükséges, hogy egyedül legyenek.  

Domboróczky Balázs elmondja, hogy most van lehetőség kérdezni, olyan témákról, amik a 

Szolgáltatási Igazgatóság hatáskörében vannak.  

Nagy Anna Dorottya kérdést tesz fel, hogy a Karrierközpontnál vannak-e éves ciklusok, hogy 5 

évente felül vannak vizsgálva a pályázási lehetőségek vagy ilyenek nincsenek és akkor mi itt a 

stratégia. 

dr. Babos János elmondja, hogy igen vannak, különböző egyetemi szintű stratégiákhoz 

hozzáteszik a saját céljaikat, például az intézményfejlesztési tervben, a megfelelő pontoknál ott 

vannak a kollégiumi, Alumni és karrier célkitűzések is. Viszont például a sport stratégiával 

egészségfejlesztési stratégiában vagy a nemzetközi stratégiában van egy kifejezetten 

Nemzetköziesítési Bizottság az Egyetemen. Ennek az egyik munkacsoportja kifejezetten 

szolgáltatásfejlesztéssel foglalkozik, kifejezetten az ő kezdeményezésére és kifejezetten a 

munkatársai az egyébként elég aktív részvételével. 

Vannak különböző stratégiai dokumentumok, valamint a MAB akkreditációs dokumentumok is, 

amikben le vannak írva a célok és ezek mentén végzik az éves munkájukat.  

Természetesen az évek alatt rutinná váltak ezek. Tehát a karrier menedzsment képzése vagy 

különböző egyéb tréningek, amik évről évre mennek ezek, úgymond a rutinszerű feladatok. Ebben 

is megfigyelhető egyfajta fejlődés, mert az előző 4-5 év alatt a moduláris rendszerben ezeket 

egymást színesítették. Ez a célkitűzés és a végrehajtás része, emellett a minden kétévente vannak 

generális visszacsatolások, hallgatói szolgáltatási felmérések és kollégiumi szolgáltatási 

felmérések is, amelyekben elmondhatják véleményüket az adott terület munkájáról. Viszont több 

területen azt látja, hogy a hallgatók nem ismerik a területet, holott több százan igénybe veszik. A 

munkatársai minden program után külön elégedettségi kérdőívet is kitöltetnek. Mindemellett, 

szolgáltatásfejlesztési munkacsoport 8-10 témakört tűzött ki, amiben a hallgatóknak jó lenne előre 

lépni, például az esélyszoba újranyitása, melegítő konyha a Lágymányosi Kampuszon. 

Volt, amiben nem tudtak továbblépni, például a nyelvtanulás fejlesztése, csak ez hullámzóan 

működik, volt ebben is gondolkodás. Szeretné, hogy fel tudják venni a fonalat és stabilan 

személyektől függetlenül tudna maradni az együttműködés. Pár napon belül visszajön az egyik 

helyettese GYES-ről, akinek a feladatait úgy határozta meg, hogy ő kifejezetten az egyetemi 

hallgatói szolgáltatásért lesz felelős, de olyan szolgáltatások is lesznek, amelyeknek nem ők 

kifejezetten a felelőseik, de össze tudják kötni olyan szakemberekkel, akik ebben tudnak segíteni. 
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Például, lágymányosi melegítő konyha, műszaki terület és EHÖK összekötése, és ennek a 

projektenek sikerült a megvalósítása. 

Mig András kérdést tesz fel, hogy a Kormány bejelentette, hogy a lakhatással foglalkozni kell, 

van már elképzelés, hogy az ELTE-nek ez mit fog jelenteni.  

dr. Babos János elmondja, hogy szükség van jó kollégiumokra és minél több férőhelyre, az 

ELTE-nek van egy kollégiumi fejlesztési programja, ami illeszkedik az ország stratégiájához, ez 

az Olimpia miatt fellendült, de az ELTE ekkor nagyon sok tervet készített és azt mondhatja, hogy 

volt, ami megvalósult. Például Budapesti Márton Áron Szakkollégium, Kőrösi Csoma Sándor 

Kollégium, Erdős Pál Kollégium, tehát az elmúlt 6-8 év során elérte, hogy a legmagasabb 

kategóriájú a férőhely mert régebben a legrosszabb kategóriába tartozott, de tudják, hogy még 

mindig vannak olyanok, amelyek még megérdemelnék a felújítást, vannak erre programjaik 

mosókonyha program és hasonlók. Ezeket a terveket időnként felül is vizsgálják, vannak még 

zöldmezős beruházások is, bővítés is, de kormányzati támogatás függvénye az egész. 

Kardos Gábor kérdést tesz fel, hogy a BEAC edzőterme bezárt és arról esetleg van-e információ, 

hogy lesz-e másik lehetőség sportolni. 

dr. Babos János elmondja, hogy ezt egy e-mailben írja meg neki és megkérdezi, átmeneti 

megoldás lehetne a Márton Áron Szakkollégium edzőterme, amit lehet használni, illetve tervezik 

az apróbb beruházások között, hogy legyen edzőterem a kollégiumokban. Van olyan is, hogy nem 

fog megvalósulni ez mert az épület szerkezete nem engedi, nem lehet megcsinálni, de a lényeg, 

hogy mindig gondolkozzanak ilyeneken együtt.  

Domboróczky Balázs kérdést tesz fel, hogy Szombathelyen a hallgatók tudnak-e ugyanolyan 

szolgáltatásokban részesülni a hallgatók, mint a budapesti telephelyen tanuló hallgatók? 

dr. Babos János elmondja, hogy nem minden tekintetben kapják a szombathelyi hallgatók, 

ugyanazokat a szolgáltatásokat, mint budapesti hallgatók. Ennek több oka is van, az biztos, hogy 

kell még foglalkozni velük. Céljuk nem csak kollégiumi, speciális hallgatók terén, hogy a 

szolgáltatások ugyanolyanok legyenek.  Például a kollégiumokba Szombathelyen lesznek 

beruházások. Nagyon sok lemaradással vették át, amit muszáj behozniuk és nyugodtan jelezzék, 

hogy ha valamiben kellene még fejlesztés. 

Domboróczky Balázs kérdést tesz fel, hogy a sportstratégia, egészségstratégia, mentális egészség 

fejlesztésben tudnának-e még valamiben segíteni. 

dr. Babos János elmondja, hogy a sport- és egészségfejlesztésnek, volt egy felülvizsgálata, 

amivel kapcsolatban készült terv. Most Szalay Krisztiánnál van az ügy, ezt majd eszkalálja tovább. 

Ezzel foglalkoztak a munkatársai is. A mentális egészséggel is foglalkoznak, az idei 
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költségvetésben az életvezetési tanácsadók többet pénzt kapnak. A kollégiumi területeken 

nemzetközi hallgatókra is fókuszálva létrehoznak mentorcsoportokat és foglalkozásokat is fognak 

tartani februártól. 

A mentális egészség fejlesztésében sok az apróbb szerveződés, például karonként, amiben 

fejlődést lát az a munkák láthatóbbá tétele és valamilyen szinten összekoordinálni ezeket. 

Azt tapsztalják, hogy egyre több a mentális és egyébb problémával küzdő fiatal, akikkel 

foglalkozni kell. Ha csak a SHÜTI létszámait nézi, akik kifejezetten bejelentkeznek hozzájuk és 

az SNI hallgatóknak minősülnek az előző 10 évben megduplázódott mára a számuk, és ez csak 

egy szűk része. Az életvezetési tanácsadóktól is az jön vissza, hogy vannak sokan és próbálnak a 

költségvetésből nekik előteremteni a szakembereket, de már várólisták is vannak. 

Várja, hogy a munkacsoport témakörét hogyan lehetne bővíteni és küldjenek neki 

visszajelzéseket. 

 

2. Aktualitások  

 

Eszterhai Marcellel való beszélgetés és HÖOK Tisztújító Küldöttgyűlés 

 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy egy levélszavazásban döntsék majd el, hogy az ELTE 

jelöli-e Eszterhai Marcellt. Szerinte elég sok pont van amire rá tudnak csatlakozni és nekik is 

fontos.  

Hősi Rezső elmondja, hogy részletes bemutatót tartott, viszont attól tart, hogy túlvállalja magát 

és azért írt le mindent részletesen mert nem akart kiemelni semmit és így sok lesz. Valamint a 

pedagógiaképzés kérdéséről nem is nyilatkozott, mert azt mondta, hogy a Bölcsész Hallgatók 

Szövetségéhez tartozik. 

Takaró Milán elmondja, hogy szerinte ez olyan téma, amitől  Eszterhai Marcell távol marad és 

kéri a támogatást, ne legyen ez egy olyan ügy, amit hanyagolnak mert ők nem foglalkoznak vele. 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy ezt mindenképpen támogatni kell, nem látja egyelőre egy 

nagy veszélynek az ELTE számára, de mások tudnak olyat nyújtani, amit az ELTE nem, ezzel 

lesz dolguk az elkövetkezendő időszakban. 

Hősi Rezső elmondja, hogy most van egy csomó munkacsoport a HÖOK-nál, itt be tudják vonni 

a tagintézményeknek a képviselőit és arra buzdítaná a HÖOK-ot, hogy az ösztöndíjakra is 

csinálhatnának munkacsoportot. Amik még jó dolgok voltak azok az adatalapú kutatásaik. 

Mig András elmondja, hogy a tanárképzésre reflektálna, hogy Eszterhai Marcell nem kifejezetten 
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a BTK-ra gondolt, hanem korábban tervbe volt, hogy három szakmai szövetség közösen csináljon 

egy ilyet, de ez sem fedi le az egészet. 

Nagy Anna Dorottya elmondja, hogy a mentorprogram szerinte nem kivitelezhető, és csak 

nagyon sok pénzt emészt fel. Sokkal jobb lenne, ha az intézmények csinálnak maguknak és így 

lenne egy szorosabb kooperáció. 

Gombás András elmondja, hogy erről beszéltek, hogy a Kormány 1 milliárd forinttal támogatja 

a HÖOK mentorprogramját és egyetért azzal, hogy ezt tényleg az intézményekre kellene fordítani 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy fel lehetne vetni, de nem hiszi, hogy ebbe belemennének. 

Kardos Gábor elmondja, hogy a Jövőkép ’24 dokumentum alapján a tematika, amit ugye 

lakhatással kezdtek, és most erről a tartalmat is csináltak videó formájában, szerinte elég hatásos. 

Vezetőképzőn is volt ilyen szekció és jól bele kellene állni a problémákban, most már ezt 

elkezdték, de ha ez tud folytatódni a normatívánál is akkor ez nagyon jó lenne. 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy Eszterhai Marcell rendszeresen egyeztet államtitkár 

asszonnyal erről, a Domboróczky Balázs szerint ebben az időszakban kell nagyot kérni és 

szükséges is. 

Gombás András, megoldás lehetne a pályázati rendszerben után finanszírozni, és szerinte ez nem 

irreális kérés. 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy majd szeretne erről külön is beszélni. 

 

Egyetemvezetői értekezlet 

 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy a Kutatók éjszakájáról beszéltek, sok résztvevő volt. 

Times Higher Education globális rangsoráról volt szó még.  

  

Visszajelzési rendszerek 

 

Mig András elmondja, hogy frissítették a Google Forms-t és lesz majd lehetőség a Kabinet 

tagoknak visszajelzését adniuk a kari tisztségviselőkről. Kérdést tesz fel, hogy szerintük mi lenne 

optimális megoldás, mire lenne igény, milyen kérdések legyenek benne. Elmondja, hogy ezt 

beszéljék meg és péntekig jelezzenek vissza, hogy mi legyen, mennyi visszajelzés legyen, mikre 

lennének kíváncsiak. 
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Gólyatábor elszámolás 

 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy még megy a Kancellár Úrhoz tárgyalni és mindenki írja 

össze és továbbítsa, mert erről beszélni fognak még. 

Gombás András kérdést tesz fel, hogy mik a főbb stratégiai elképzelések, hogyan fogják ezt a 

hiányt rendezni. 

Domboróczky Balázs válasza, hogy bízik benne, hogy Kancellár Úr kipótolja a tételeket. 

Gombás András kérdést tesz fel, hogy akkor nem kell azt az összeget fixnek venni. 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy szerinte az összeg még csökkenni fog, de még ezt át kell 

néznie. 

 

3. Egyebek 

 

Rendezvényes szekció 

 

Nagy Anna Dorottya kérdést tesz fel, hogy ki fogja összefogni a közös eseményket. 

Domboróczky Balázs válasza, hogy ő. 

Nagy Anna Dorottya elmondja, hogy ők szívesen elkezdik a Jeges Estet és megcsinálják. 

Domboróczky Balázs elmondja, hogy nem tudja még, ez EHÖK-ös Jeges Estet nem tudja, hogy 

betudja-e így vállalni. 

Nagy Anna Dorottya elmondja, hogy ők mindenképpen szeretnének maguknak, szóval szívesen 

megcsinálnák és hozna számítást is. 

Kardos Gábor elmondja, hogy ők is benne lennének. 

Takaró Milán elmondja, hogy ők is. 

 

Vezetőképző infók 

 

Kardos Gábor kérdést tesz fel, hogy mikor lesz infó a Vezetőképzőről. 

Domboróczky Balázs válasza, hogy még nincsen. 

Mig András elmondja, hogy megnézi az e-mailt. 

 

 

Az elnök, Domboróczky Balázs 19 óra 24 perckor lezárta az ülést. 
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